
 

 

Verzoek organiseren G-debat 
 
Het College van Burgemeester en Wethouders 
Gemeente Sittard-Geleen 
Postbus 18 
6130 AA Sittard 
 
Sittard-Geleen, 16 maart 2023 
 
Betreft: vragen ex artikel 43 RvO inzake het verzoek een G-debat te organiseren  
 
Geacht College, 
 
Op dinsdagavond 7 maart jl. heeft in de raadszaal van de gemeente Horst aan de Maas 
voor de derde keer “Het Grote G-debat” plaatsgevonden. Ook de gemeente Venlo en 
Nederweert hebben een dergelijk debat georganiseerd.  
 
Wat is een G-debat? Tijdens het G-debat gaan deelnemers met een beperking in 
gesprek met de raadsleden en wethouders. Er wordt besproken waar de deelnemers 
met een beperking tegen aan lopen, wat goed gaat in de gemeente en wat er volgens 
hen beter kan. Dit kan betrekking hebben op diverse thema’s zoals wonen, sporten, 
toegankelijkheid, vrije tijd, communicatie etc. Tijdens het debat kunnen raadsleden van 
de gemeente de deelnemers ondersteunen.  
De thema’s zijn vooraf in een werkgroep voorbereid. De werkgroep bestaat mede uit 
vertegenwoordigers van maatschappelijke partners zoals bijv. PSW. De organisatie PSW 
heeft mede ondersteund bij de G-debatten in Venlo, Nederweert en Horst. De CDA-
fractie heeft contact gelegd met PSW over de mogelijkheid ook in onze gemeente een 
G-debat mede te organiseren. Zij zijn enthousiast.   
 
Mooi aan het G-debat is dat de raadsleden, wethouders en burgemeester met de 
mensen met een beperking in debat kunnen gaan. Er wordt aldus met de mensen 
gesproken en niet over de mensen.  
 
Ten aanzien van dit onderwerp heeft de CDA-fractie de volgende vragen: 
 
1. Bent u ervan op de hoogte dat in andere gemeentes al enige tijd G-debatten worden 
georganiseerd?  
  



 

2. Zo nee, in hoeverre en op welke manier is de gemeente rechtstreeks en op 
regelmatige basis in gesprek met mensen met een beperking om te horen waar zij 
tegen aan lopen?  
 
3. In het coalitieakkoord wordt geschreven over sociale veerkracht; iedereen doet mee in 
Sittard-Geleen. De gemeente wil bijdragen aan een samenleving waarin mensen worden 
gezien, iedereen mee kan doen en gelijke kansen krijgt.  
Kan het college aangeven in hoeverre zij welwillend is om samen met de raadsleden via 
een G-debat in gesprek te gaan met de mensen met een beperking om rechtstreeks van 
hen te horen waar zij tegenaan lopen? Dit in navolging van een aantal andere 
gemeentes in Limburg. Zo nee, waarom niet?  
 
4. Zo ja, is het college bereid met maatschappelijke partners, waaronder PSW, in contact 
te treden om de mogelijkheden te bespreken een G-debat te organiseren? Zo ja, op 
welke termijn is dit mogelijk. Zo nee, waarom niet? 
 
5. Op 8 juli 2020 is door de raad de Lokale Inclusie Agenda 2020-2024 vastgesteld. Doel 
van inclusie is dat inwoners met een beperking dezelfde dingen kunnen doen als de 
mensen zonder een beperking. Het college heeft in 2019 nadrukkelijk gekozen voor een 
inclusieve samenleving. Ter voorbereiding zijn er werkbijeenkomsten geweest waar ook 
mensen met een beperking aan de slag zijn gegaan om een aanzet te geven voor de 
Lokale Inclusie Agenda.  
In hoeverre is het college welwillend om een G-debat mede aan te grijpen om de Lokale 
Inclusie Agenda 2020-2024 te evalueren?     
 
Tot slot wil de CDA-fractie benadrukken, met het oog op een samenleving waarin 
iedereen mee kan doen, hoe mooi het is als mensen met een beperking een podium 
krijgen van het college en de raad om hun stem rechtstreeks te laten horen.      
 
Graag zien wij uw antwoorden binnen de gestelde termijn tegemoet. 
 
Hoogachtend, 
Namens de CDA-fractie Sittard-Geleen, 
 
 

 
Raadslid 


